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> Retouradres Postbus 20350 2500 EJ  Den Haag 
 

                                                                                                                                               

Aan  Deelnemers Algemeen Overleg (AO) (zie verzendlijst) 

 

Datum  12 augustus 2016 

Betreft  Verslag vergadering Algemeen Overleg 7 juli 2016 

 

 

VERSLAG 

 

 

Verslag van het Algemeen Overleg van het Regulier Overleg Warenwet op 

donderdag 7 juli 2016 in de Uraniazaal (B-04.24) van het Ministerie van 

Volksgezondheid, Welzijn en Sport. 

 

Aanvang: 14:00 uur 

 

GENODIGDEN/AANWEZIGEN 

-------------------------------------------------------------------------------------------- 

voorzitter  mw  J.C. Witteveen-Hevinga 

secretariaat  mw M. Kunst 

mw M. Achterhof (VvN) 

mw R. v.d. Bosch (VNO-NCW)* 

mw H. Crielaard (CBL) 

hr J. Dijken (RND)* 

mw C. Frenkel (FNLI) 

hr S. el Haroui (min. EZ)* 

mw L. Hartman (VvN) 

hr H. Heuver (zLTO)* 

hr J. Hulleman (Jumbo)* 

hr E. Klein (min. EZ)* 

hr A. Ottevanger (min. VWS/VGP) 

mw I. van de Pas (Ahold)* 

mw N. Quaedvlieg (GroentenFruit Huis) 

hr H. Reinen (min. VWS/VGP) 

hr G. de Rooij (FNLI) 

mw C. Rommens (min. VWS/VGP)* 

hr V. Sannes (min. VWS/VGP)* 

hr R. Siteur (Ahold)* 

hr H.M.J. Sluijsmans (min. SZW)* 

mw E. Smale (min. VWS/VGP) 

mw I. Stoelhorst (min. VWS/VGP)* 

hr H. Uitslag (Consumentenbond) 

mw J. Vis (Voedingscentrum)* 

mw W. van der Vossen (Voedingscentrum) 

hr W. Weide (RND)* 

hr M.J.B.M. Weijtens (min. EZ)* 

hr H.A.F. van Well (VNCI)* 

mw R. Westendorp (NVWA) 

 

* = afwezig 

Directie Voeding, 

Gezondheidsbescherming 

en Preventie 

 

Regulier Overleg Warenwet 
 

Bezoekadres: 

Parnassusplein 5 

2511 VX  Den Haag 

 

T 070 340 79 11 

F 070 340 55 54 

www.rijksoverheid.nl 
 

Inlichtingen bij 

M. Kunst 

m.kunst@minvws.nl 

T 070 340 7969 

www.row-minvws.nl 

 
Ons kenmerk 

VGP / 1006586 

 
 
 

 

Correspondentie uitsluitend 

richten aan het retouradres 

met vermelding van de datum 

en het kenmerk van deze 

brief. 
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1. Voorstelronde en vaststelling agenda 

 

De voorzitter opent de vergadering en er volgt een korte voorstelronde. De agenda 

wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

 

2. Mededelingen 

 

De secretaris deelt mee dat er om de vier jaar een evaluatie wordt gehouden over 

het functioneren van het ROW en dat het tijd is voor een nieuwe evaluatieronde. Het 

plan is om tijdens het volgende ROW/AO gezamenlijk met alle ROW voorzitters een 

mondelinge evaluatie te houden. Daarnaast zal binnenkort een korte enquête worden 

rondgestuurd naar alle ROW-deelnemers. 

 

Vanuit het ROW wordt aangegeven dat deze aanpak akkoord is. 

 

 

3. Naar aanleiding van het AO-verslag van 3 december 2015 

 

Crielaard vraagt of er in de Tweede Kamer nog een debat komt over het WRR 

rapport. Reinen antwoordt dat voor zover bekend de Kamer hier nog wel een keer 

over wil debatteren, maar dat er nog geen datum is. 

 

 

4. Campylobacter; ontwikkelingen in Europa 

 

Ottevanger geeft aan dat campylobacter een grote veroorzaker is van 

voedselinfecties en veel voorkomt bij pluimvee. De Europese Commissie had een 

pakket met verschillende maatregelen voorgesteld. Dit pakket bestond uit het 

vaststellen van proceshygiëne criteria (PHC) in pluimvee slachthuizen, extra 

overheidstoezicht en het mogelijk maken van decontaminatie. Dit laatste punt zorgde 

voor veel discussie. Zoals het nu naar uit ziet zal de Commissie in het najaar met een 

nieuw voorstel komen. 

 

Uitslag merkt op dat er naast decontaminatie ook andere manieren zijn om 

besmetting terug te dringen. Ottevanger antwoordt dat besmetting inderdaad in 

eerste instantie voorkomen moet worden door goed hygiënisch werken, maar dat 

besmetting hiermee niet altijd 100% voorkomen kan worden. Daarvoor zou 

decontaminatie een aanvullende maatregel kunnen zijn. Er zijn lidstaten die 

decontaminatie als een belangrijk redmiddel zien. 

 

Uitslag is benieuwd hoe Nederland in deze discussie zit. Ottevanger geeft aan dat 

Nederland de nadruk legt op goed hygiënisch werken. Decontaminatie is in enkele 

gevallen mogelijk als uitzondering.  

 

Crielaard vraagt of de Commissie een aanpassing van de norm gaat voorstellen. 

Ottevanger antwoordt dat in het vorige voorstel een norm stond die Nederland kon 

ondersteunen. Er wordt hier in Nederland al jaren gewerkt aan het voldoen van een 

norm op vrijwillige basis. Dit lukt ook steeds beter. Er zijn echter ook landen die hier 

nog helemaal niet mee bezig zijn. Daarnaast speelt het klimaataspect een rol. 

Campylobacter komt vaker voor in een warme omgeving dus voor de zuidelijke 

landen is het lastiger om dit probleem te beheersen. Mogelijk kiest de Commissie 

voor een afgezwakte norm met getrapte invoering waarbij de norm langzaam 

omhoog kan. 
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Uitslag vraagt of de Nederlandse resultaten van de afname in campylobacter ergens 

terug te vinden zijn. Ottevanger antwoordt dat deze te vinden zijn op de website van 

de pluimvee industrie. Daarnaast verifieert de NVWA of de resultaten betrouwbaar 

zijn. 

 

 

5. Openbaarmaking van informatie over naleving en uitvoering van regelgeving 

 

Reinen geeft aan dat er momenteel een wijziging van de Gezondheidswet klaarligt 

voor behandeling in de Kamer. Deze wijziging biedt een andere grondslag om 

toezichtinformatie openbaar te maken dan via de Wet openbaarheid van bestuur 

(Wob). Het wetsvoorstel geeft een basis en per AMvB zal vervolgens worden bepaald 

welke informatie door de toezichthouder openbaar gemaakt wordt. Recentelijk is er 

een brief naar de Kamer verstuurd met nadere toelichting over de wijze waarop de 

openbaarmaking van inspectiegegevens in de komende periode zal worden 

uitgevoerd. 

 

Uitslag vraagt of dit jaar nog steeds een uitbreiding van de horecagelegenheden in 

de planning staat voor openbaarmaking. Westendorp antwoordt dat in het najaar een 

uitbreiding zal plaatsvinden in de vier grote gemeente. 

 

Uitslag vraagt waarom er geen gebruik meer gemaakt wordt van de kleurcodering. 

Reinen antwoordt dat een kleurencode verschillend geïnterpreteerd kan worden. 

Door de inspectieresultaten te publiceren, is duidelijk te zien op welke datum dit is 

geweest en welke conclusies er zijn getrokken. Westendorp vult aan dat dit voor de 

‘groene bedrijven’ duidelijker weergeeft dat er bij de laatste inspectie geen 

tekortkomingen waren en op welke datum dit is vastgesteld. Als een bedrijf de kleur 

groen zou krijgen, lijkt het of dat bedrijf op elk moment groen is, terwijl dat niet met 

zekerheid te zeggen is. 

 

De Rooij vindt het belangrijk dat openbaarmaking van gegevens zorgvuldig gebeurt 

en de werkelijkheid op een juiste manier wordt weergeven. Zowel de consument als 

het bedrijfsleven heeft er niets aan als er een verkeerd beeld ontstaat. 

Openbaarmaking is prima, maar wel op een goede manier. Hij kan zich vinden in het 

loslaten van de kleurencodes voor levensmiddelenbedrijven. 

 

Westendorp geeft aan dat de NVWA zo zorgvuldig mogelijk met alle gegevens 

omgaat. Ze benadrukt dat de NVWA liever de gegevens actief openbaar maakt met 

een goede duiding erbij, dan dat het via de Wob wordt opgevraagd en iedereen zelf 

zijn duiding eraan geeft. 

 

Crielaard vraagt of er bij het vaststellen van de AmvB’s eerst met de betreffende 

sectoren gesproken wordt voordat een nieuw traject van openbaarmaking 

plaatsvindt. Westendorp antwoordt dat dit tot nu toe steeds gedaan is en ze ziet 

geen reden waarom dat anders zou zijn bij het vaststellen van de AMvB’s. 

 

Quaedvlieg vraagt welke sectoren er momenteel in de planning staan. Westendorp 

antwoordt dat zit zijn; uitbreiding horecagelegenheden van de vier grote gemeenten, 

visbedrijven, slachterijen, oordoppen en USB sticks. Deze zullen nog via de huidige 

Wob-systematiek worden opgepakt. Als de wijziging van de Gezondheidswet is 

vastgesteld zal het tempo worden verhoogd. Het uiteindelijke doel is om alle 

inspectieresultaten openbaar te maken. 

 

Van der Vossen vraagt waar de openbaar gemaakte resultaten straks te vinden zijn. 

Westendorp geeft aan dat dit op de NVWA-website te vinden zal zijn. 
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6. Akkoord Verbetering Productsamenstelling 

 

Smale geeft een samenvatting van alle ontwikkelingen tot nu toe. In januari 2014 is 

het akkoord getekend en sindsdien zijn er voor een aantal productcategorieën 

afspraken gemaakt voor verbetering van de productsamenstelling. Het doel is dat de 

consument die volgens de richtlijnen goede voeding eet in 2020 maximaal 6 gram 

zout per dag binnen krijgen, maximaal 10% energie uit verzadigd vet halen en in 

totaal minder calorieën binnenkrijgen. Het gaat om een stapsgewijze aanpak waarbij 

eerst wordt gekeken naar het aftoppen van pieken en vervolgens een verdere 

stapsgewijze verlaging. Enkele categorieën waren al voor het akkoord begonnen met 

een verlaging van zout. Zowel het RIVM als de NVWA doen metingen en monitoren. 

Dit jaar zal er specifiek gekeken worden naar de producten die meedoen met het 

akkoord. De stuurgroep gaat halverwege (2017) kijken hoe we ervoor staan en of 

het doel voor 2020 gehaald wordt. De wetenschappelijke adviescommissie van het 

akkoord zal gevraagd worden om hiervoor de input te leveren. 

 

Smale ligt ook de Europese ontwikkelingen toe. De minister van VWS heeft zich 

tijdens het Nederlands voorzitterschap ingezet om dit onderwerp op de Europese 

agenda te krijgen. Er is een conferentie geweest in Amsterdam met als uitkomst een 

‘roadmap for action’. Deze roadmap is omgezet in raadsconclusies die op 17 juni door 

de Europese gezondheidsraad (ministers van gezondheid) zijn aangenomen. Hierin is 

opgenomen dat eind 2017 elke lidstaat een nationaal plan dient te hebben voor 

verbetering van productsamenstelling, de Europese Commissie criteria zal voorstellen 

voor zout en verzadigd vet, via werkgroepen criteria voor bepaalde productgroepen 

worden besproken, eenduidige monitoring zal worden afgestemd en 

onderzoekresultaten uitgewisseld. 

 

Uitslag is blij met de inzet vanuit VWS op dit onderwerp, maar maakt zich zorgen 

over het tempo. Hij vraagt waarom ervoor gekozen is om eerst de pieken af te 

toppen en daar al enkele jaren de tijd voor te nemen. Smale antwoordt dat hierdoor 

de grote uitschieters omlaag gehaald worden en dat de verschillen tussen de 

producten in dezelfde categorie kleiner worden. Afhankelijk van het marktaandeel 

kan een afvlakking van de piek toch een grote stap zijn.  

 

Crielaard geeft aan dat het CBL bezig is met de productverbetering. Ze benadrukt dat 

hierbij gekeken wordt op het niveau van productgroepen en niet naar bedrijven. Het 

is niet voor elk product even makkelijk om een reductie te realiseren en het is niet de 

bedoeling dat de smaak verloren gaat. 

 

 

7. Voeding voor specifieke groepen 

 

Smale geeft aan dat vanaf 20 juli een nieuwe verordening van toepassing is; 

verordening 609/2013 inzake voor zuigelingen en peuters bedoelde levensmiddelen, 

voeding voor medisch gebruik en de dagelijkse voeding volledig vervangende 

producten voor gewichtsbeheersing. Onder deze nieuwe verordening vallen ook 

diverse gedelegeerde handelingen (verordeningen) voor specifieke groepen, namelijk 

voor zuigelingenvoeding, voeding voor medisch gebruik, dieetvervangers en 

babyvoeding. In verordening 609/2013 is opgenomen dat de Europese Commissie 

twee rapporten moet uitbrengen over het nut en noodzaak voor speciale regelgeving 

voor peutermelk en sportvoeding. Deze rapporten zijn inmiddels gepubliceerd en 

voor beide categorieën is geconcludeerd dat er geen aparte wetgeving nodig is, maar 

dat ze onder de algemene levensmiddelenwetgeving kunnen vallen. In Nederland valt 

de sportvoeding al onder gewone voeding. De peutermelk valt echter nog wel onder 

speciale voeding. Omdat de peutermelk niet onder de nieuwe verordening valt en er 

geen overgangstermijn is, zou er een gat vallen. Omdat het op Europees niveau nog 

niet duidelijk is of er in de algemene regelgeving nog het een en ander aangepast en 

om fabrikanten de tijd te geven om de nodige aanpassing door te voeren, is er een 
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brief aan de NVWA verstuurd met het verzoek peutermelk het komend jaar nog niet 

op de nieuwe wetgeving te handhaven. De Tweede Kamer is hierover geïnformeerd. 

 

Frenkel is blij dat er een brief naar de Kamer is verstuurd. Ze vraagt hoe het zit met 

de tijdelijke maatregelen die in de brief genoemd worden. Smale antwoordt dat er 

volgend jaar mogelijk nog geen volledige duidelijkheid is over de Europese aanpak 

voor peutermelk en dat er daarom komende tijd gekeken wordt wat er nationaal 

geregeld kan worden via de Warenwet. 

 

 

8. Stand van zaken herziening verordening 882/2004 

 

Bij afwezigheid van de dossierhouder geeft de secretaris kort de stand van zaken. Er 

is een politiek akkoord bereikt over de controleverordening 882/2004. Er volgt nog 

een traject van vertalingen en officiële goedkeuringen door Raad en Europees 

Parlement. Er is momenteel nog geen officiële tekst openbaar. Wel zijn we 

voornemens om na de zomer een ROW te organiseren over de controleverordening. 

De verwachting is dat er dan een tekst is zodat er nader kan worden ingegaan op de 

inhoud en het verdere proces. 

 

De Rooij vraagt of onder de controleverordening ook gekeken wordt naar de 

financiering van de NVWA. Mogelijk kan het ministerie van EZ deze vraag 

beantwoorden in het ROW na de zomer.  

 

Quaedvlieg geeft aan dat er veel gedelegeerde handelingen vallen onder de 

controleverordening en dat dit ook consequenties kan hebben voor de uitvoering. 

Hier zal goed naar keken moeten worden en het is belangrijk om ook het 

bedrijfsleven hierbij betrokken te houden. Bijvoorbeeld als het gaat om allerlei ICT 

koppelingen tussen overheden en bedrijfsleven, zoals TRACES en CLIENT. De 

secretaris antwoordt het nog niet duidelijk is hoe de Commissie dit vervolgtraject wil 

gaan aanpakken, maar dat er in het ROW na de zomer mogelijk meer over te 

vertellen is. 

 

 

9. Rondvraag 

 

De Rooij merkt op dat het RIVM bezig is met het project “Foodture”. De FNLI heeft 

geconstateerd dat er enkele zaken zijn binnen dit project waar ze vragen bij hebben. 

Reinen antwoordt dat de brief van de FNLI hierover ontvangen is. Het project betreft 

een onderdeel van een grotere kennisintegratie. Er wordt momenteel kritisch 

gekeken naar de juiste balans tussen wetenschap en beleid.  

 

Uitslag vraagt of er wel gewaarborgd wordt dat het RIVM onafhankelijk blijft. Reinen 

geeft aan dat het RIVM onafhankelijk blijft, maar dat het gaat om de invulling van 

hun rol als kennisinstituut. 

 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 15.00 uur. 

 

De secretaris, 

       

 

M. Kunst  
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Actiepuntenlijst 

 

Datum 

vergadering 

Actie- aandachtspunt Stand van zaken Wie 

07-09-2015 Presentatie NVWA over het project 

openbaarmaking controlegegevens 

 VWS/NVWA 

 
 


